
List 20. 

Gospodarske stvari. 

Občni zbor c. kr. kmetijske družbe 
kranjske. 

V četrtek 26. t. m. bo zopet občni zbor c. kr. 
kmetijske družbe kranjske, o kateri smemo trditi, 
da je najvažnejša za Kranjsko. Iz upravniškega po
ročila, kojega je vsak ud dobil, razvidi se njen ugodni 
stan, in iz raznih poročil o delovanji glavnega odbora 
v tem listu, razvidno je njeno živahno delovanje. 

Ako se sme rastoče število udov vzeti za me
rilo uspevanju družbe, potem je naša družba izvrstno 
napredovala, kajti število udov se je v teku dobrih 
treh let podvojilo. Glavni odbor kakor pooblaščenec 
skupine vseh udov pa sme reči, da je vse dolžnosti 
svoje izpolnjeval, kolikor so mu razmere in denarne sile 
pripuščale. Nečem o naštevati, kolikokrat je glavni odbor 
svoj glas povzdignil v varstvo kmetijskih interesov in 
kolikokrat je on moralno vplival na razvoj kmetij
skega napredka, ker vemo, da ne samo naši udje, 
ampak sploh na svetu udje raznih društev takega de
lovanja v obče ne pripoznavajo posebno. Ako ravno je 
naše družbe glavni smoter, kmetijstvo sploh podpirati 
ter v ta namen rabiti doneske udov, ki pristopajo k 
družbi iz domoljubja, vender daje družba udom svojim 
koristi, kakoršnih koli nobena druga v Avstriji. Ud 
kranjske kmetijske družbe dobiva brezplačno ,,Kmeto
valca" ali pa po znižani ceni „Novice", ki prinašajo 
vse gospodarske članke, kakor „Kmetovalecu. Družbena 
drevesnica je tako urejena, da bode čez malo časa do
bival vsak ud lepo vzgojeno, po dva metra visoko in 
po pet let staro drevje zastonj. Da je glavni odbor vse 
to dosegel, gotovo mu je v čast, zlasti ker on dobiva 
le polovico letnega doneska, drugo pa podružnice za 
se obdrže. 

Vzlic temu smo prepričani, da ima glavni odbor 

še mnogo nalog zvršiti, za kar mu je dosedaj potrebnih 
sil primanjkavalo. Naše podružnice in udje sami svoje 
dolžnosti še vse premalo spolnjujejo. Ko bi ta dva 
faktorja živahneje delovala, korist in vpliv družbe bi 
bil še dokaj večji. Kakor glavni odbor ni z vsemi po
družnicami zadovoljen, tako vemo, da tudi vsi udje 
niso z delovanjem glavnega odbora zadovoljni. Pravično 
kritiko svojega delovanja bode glavni odbor z veseljem 
na znanje vzel ter skušal zahtevam ustreči. Primeren 
kraj in čas za tako kritiko je pa občni zbor; tje naj 
pridejo vsi oni, ki niso zadovoljni z delovanjem glav
nega odbora. Na občnem zboru imajo priliko svoje 
mnenje izraziti, glavni odbor pa more precej odgovoriti 
ali potrebna pojasnila dati. 

Po pregovoru: Več oči, več vidi, želeti je mno-
gobrojne udeležbe pri občnem zboru tudi zato, da se 
čuje mnenje od več strani, da se stavijo predlogi o 
stvareh, katere glavnemu odboru ne morejo biti znane. 
Zagotoviti smemo, da na merodajnih mestih zelo či
slajo prošnje in resolucije, sklenene v občnih zborih 
c. kr. kmetijskih družeb. Pravice, predloge staviti, pa 
nimajo samo podružnice, ampak tudi udi sami. 

Letos imel bode občni zbor zvršiti mnogo novih 
volitev. Ako je splošno mnenje tako, da odborniki niso 
svojih dolžnosti spolnjevali, volite druge, vsaj je prilika 
tu. Naše mnenje je, da tega ni treba, gospodje, kateri 
letos iz odbora stopijo, zaslužijo vsi, da se v novic iz
volijo. Enega novega odbornika je treba; voli naj se 
ta ali oni, v seje mora pridno zahajati. Gotovo hodi 
velik del uspeha kmetijske družbe na redne seje, ki 
jih ima vsak mesec in katere dosedaj niso bile nikdar 
nesklepčne. 

Ker je važnost občnega zbora gotovo velika, zato 
pozivljemo vse one gospode ude, kateri se zborovanja 
lahko udeleže, da to storijo; vsaj naj pa v svoj po-
družnici na to delujejo, da bode podružnica imela 
zboru svojega zastopnika. Mnogobrojno obiskan občen 
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zbor naj pokaže, da se Slovenci krepko potezajo za 
napredek v kmetijstvu, katerega razcvitanje je naj
boljša podloga njih narodne bodočnosti. 


